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Onderwerp:  Proces betreffende inventarisatie toekomst Kleindierenmarkt 

Ter attentie van:  Gemeenteraad 

Afzender:  College van B&W 

  Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Inleiding 
Sinds 2016 vindt op woensdagochtend de Kleindierenmarkt plaats in de Midden 
Nederland Hallen1. In de jaren vóór 2016 heeft de Kleindierenmarkt op diverse 
wisselende (tijdelijke) goedkopere locaties gezeten. Om de markt in de Midden 
Nederland Hallen financieel mogelijk te maken is voor een periode van vijf jaar 
een gemeentelijke voucherregeling in het leven geroepen van €75.000,- per jaar. 
Doel van de voucherregeling was destijds om maatschappelijke initiatieven - 
zoals de Kleindierenmarkt – tijdelijk te helpen bij de opstart op de nieuwe locatie.  
Deze overbruggingsregeling eindigt juli 2021.  
 
Tijdens de looptijd van de voucherregeling heeft eigenaar van de Midden 
Nederland Hallen - Timo Kruft Beheer BV - ook geld en tijd gestopt in het in stand 
houden van de Kleindierenmarkt, o.a. door deel te nemen in het bestuur en door 
het leveren van een betaalde communicatiemedewerker, die tevens het werk 
rondom de vergaderingen van het bestuur verzorgt. De heer Kruft heeft 
aangegeven de bijdrage van de TK Groep in de zomer van 2021 te beëindigen 
 
Nu de overbruggingsregeling en de bijdrage vanuit de TK groep eindigt, is het 
bestuur van de Kleindierenmarkt zich aan het oriënteren op alternatieven. Hierbij 
wordt er ook rekening mee gehouden dat de Kleindierenmarkt ook een 
maatschappelijke functie heeft. Wekelijks komen er namelijk zo’n 200 tot 300 
bezoekers2 uit Barneveld en omgeving. Het gaat hierbij veelal om mensen die al 
lange tijd/ van oudsher de markt bezoeken. De Kleindierenmarkt is hun wekelijkse 
uitje.  
 
In de periode vanaf september 2020 heeft wethouder Van de Burgwal diverse 
gesprekken gevoerd met het bestuur van de Kleindierenmark om mee te denken 
over oplossingen. Graag informeren wij uw raad via dit memo over de stappen die 
het bestuur van de Kleindierenmarkt aan het doorlopen is in de zoektocht naar 
alternatieven.   
 

 
1Nu in tijden van Corona vindt deze markt niet plaats. 
2Dit is een globale inschatting. In de zomerperiode en het najaar tijdens Corona ging het om zo’n 250 
personen per week de markt. In de periode voor Coronatijd bezochten circa 500 personen de markt. 



Enquête onder standhouders en bezoekers 
Om inzicht te krijgen in de wensen van standhouders en bezoekers heeft het 
bestuur van de Kleindierenmarkt in november 2020 een enquête uitgevoerd 
onder beide groepen. Hieruit bleek o.a. het volgende: 
 
Voor de standhouders:  

- Standhouders zijn lang standhouder op de markt, variërend van 5 -10 

jaar (30%) en 10- 30 jaar (20%).  

- 44% onderkent dat er geen toekomst is voor de Kleindierenmarkt, maar 

zou het wel graag willen. 

- 70% wil standhouder blijven als de markt door blijft gaat.  

- 41% wil graag op zoek naar een gratis locatie.  

Voor de bezoekers: 
- 41% bezoekt de markt meer dan 30 jaar, 28% tussen de 20 en 30 jaar. 

- 70% bezoekt de markt wekelijks, 19% bezoekt de markt twee wekelijks. 

- 48% bezoekt de markt om vrienden en bekenden te ontmoeten en te 

spreken en 41% om de dierbenodigdheden te kopen.   

- 71% komt alleen naar de markt. 

- 31% geeft aan dat zij begrijpen dat de markt onder druk staat, maar dat 

zij het wel graag anders zouden zien. 

- 29% vindt dat de markt wel een toekomst heeft. 

- Als de markt gecontinueerd wordt blijft 67% de markt bezoeken. 

Alternatieven voor de toekomst 
Mede op basis van de uitkomsten van de enquête is het bestuur op zoek gegaan 
naar alternatieven. Hierbij is enerzijds gekeken naar een locatie om een markt te 
houden, maar anderzijds ook naar een locatie voor een sociale ontmoetingsplek 
voor bezoekers. In deze zoektocht zijn drie locaties kansrijk gebleken: 

• Het Pluimveemuseum 
Hier zou één keer in de week een ontmoetingsochtend georganiseerd kunnen 
worden. Bezoekers hebben hierbij de mogelijkheid om consumpties af te 
nemen. Er is geen mogelijkheid voor marktkramen. Aan deze optie zijn geen 
kosten verbonden. Uiteraard betalen bezoekers de eigen consumpties.  

• De Veluwehal 
Hier zou één keer per week in de centrale hal een ontmoetingsochtend 
georganiseerd kunnen worden. Hierbij is de mogelijkheid om consumpties af 
te nemen en er is een mogelijkheid om marktkramen neer te zetten. Het 
plaatsen van marktkramen brengt echter wel vaste kosten met zich mee, te 
denken valt aan de inhuur van een marktmeester (circa €5.800,- per jaar) en 
kosten voor een dierenarts (circa €2.000,- per jaar). Daarnaast zijn er vaste 
taken die gedaan moeten worden, zoals factureren van standhouders, 
verzorgen van communicatie, organiseren van vergaderingen, e.d. Dit zou 
door vrijwilligers kunnen gebeuren of er zal een betaalde kracht voor 
ingehuurd moeten worden. 

• Oranjevereniging in Voorhuizen (naast het Trefpunt) 
Hier kan de markt gehouden worden. Net als bij de Veluwehal zijn ook hieraan 
vaste kosten verbonden aan het houden van de markt. Zie het vorige punt.  

 
De drie opties zijn in april 2021 voorgelegd aan de standhouders. Van de in totaal 
10 standhouders hebben er 6 gereageerd (na een reminder). Uit de reacties blijkt 
een sterke voorkeur voor de Veluwehal. Men geeft echter aan dat de kosten voor 
het houden van de markt (o.a. dierenarts en marktmeester) voor deze – verder 
gratis - locatie niet te dragen zijn. Ook hebben de standhouders zich niet 
aangeboden om de benodigde vrijwillige taken rondom de markt op zich te 
nemen.  
 



Gezamenlijke conclusie 
Op 21 april 2021 heeft het bestuur van de Kleindierenmarkt overleg gehad over 
de resultaten van de enquête, in aanwezigheid van de TK Groep en wethouder 
van de Burgwal. De gezamenlijke conclusie is dat er geen draagvlak is voor een 
voortzetting van de markt, mede omdat de marktkraamhouders de kosten voor de 
markt niet kunnen dragen, zelfs niet als het op een gratis locatie is. Daarbij komt 
dat de huidige bestuursleden van de Kleindierenmarkt deze zomer zullen stoppen 
met hun werkzaamheden voor het bestuur. Alleen de onlangs nieuw aangestelde 
voorzitter is bereid door te gaan. Er hebben zich geen nieuwe bestuursleden 
gemeld en uit de enquête onder de marktkraamhouders blijkt dat er onder hen 
geen animo is om de vrijwillige taken rondom de markt op zich te nemen. 
 
Omdat er echter ook een belangrijke sociale component zit aan de 
Kleindierenmarkt, is besloten om via een enquête onder bezoekers van de markt 
na te gaan of men behoefte heeft aan een sociaal ontmoetingsmoment één keer 
in de week (woensdagochtend). Hierbij zal de keuze voorgelegd worden of men 
voorkeur heeft voor de Veluwehal of het Pluimveemuseum. Met de Barneveldse 
Krant is afgesproken dat zij hiertoe een persbericht plaatsen, met daarin een 
verwijzing naar een online enquête. Hiertoe zal een gezamenlijk persbericht 
opgesteld worden. 
 
 

 


